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P R O T O K Ó Ł NR XLII/2023 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Kultury i Sportu 

Rady Powiatu Świebodzińskiego  

w dniu 23 lutego 2023 r. 

w siedzibie Domu Dziecka Nr 2 w Świebodzinie  

 

Ad.1 

Posiedzenie Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Kultury i Sportu otworzyła o godz. 8 

i poprowadziła Przewodnicząca Komisji Pani Jolanta Starzewska.  

Posiedzenie Komisji odbyło się w siedzibie Domu Dziecka Nr 2 w Świebodzinie, ul. 

Słoneczna 50.  Na wstępie Przewodnicząca Komisji Jolanta Starzewska  powitała wszystkich 

obecnych i podziękowała Pani Dyrektor za możliwość odbycia posiedzenia na terenie 

domów dziecka. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że na stan 9 członków Komisji na posiedzeniu obecnych 

jest 8, w związku z tym Komisja jest władna, aby podejmować prawomocne uchwały.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Oprócz członków Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: Lidia Gintowt-Listowska Dyrektor 

Domów Dziecka, Ryszard Graczyk Dyrektor CUW w Świebodzinie, pani Anna Iwachów 

Główny Specjalista ds. Edukacji i Zadań Społecznych oraz Bernarda Czajkowska Naczelnik 

Biura Rady i Zarządu Powiatu.  

 

Ad.2 

Przewodnicząca Komisji Jolanta Starzewska zaproponowała, aby przesłany wraz 

z zawiadomieniem porządek obrad (załącznik nr 2) zmienić w następujący sposób: 

-  po pkt. 4 wprowadzić punkt: Zajęcie stanowiska w sprawie ustalenia liczby oddziałów 

klas I w roku szkolnym 2023/2024 w szkołach ponadgimnazjalnych; 

- po pkt 5 omówić sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego w 2022r. (Druk Nr 523). 

Więcej uwag do porządku obrad nie zgłoszono.  

 

Komisja w obecności 8 radnych jednogłośnie (8za, 0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę 

na wprowadzenie zmian do porządku obrad zgodnie z propozycją Przewodniczącej Komisji. 

 

Następnie Przewodnicząca Komisji odczytała porządek obrad z wprowadzonymi zmianami 

i przystąpiła do jego realizacji, który przedstawia się następująco:  

1.Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Ustalenie porządku posiedzenia Komisji. 

3. Informacja dyrektora o funkcjonowaniu Rodzinkowych Domów Dziecka w Świebodzinie – 

sprawy bieżące i plany na 2023.  

4.Informacja Zespołu Stanowisk do spraw ESO dotycząca bieżących spraw oświatowych 

i społecznych. 

5. Zajęcie stanowiska w sprawie ustalenia liczby oddziałów klas I w roku szkolnym 2023/2024 

w szkołach ponadgimnazjalnych; 

6.Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych 

przez jednostkę samorządu terytorialnego w 2022r. (Druk Nr 523). 

7.Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Świebodzinie 

z realizacji zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej na terenie Powiatu Świebodzińskiego 

za 2022 rok (Druk Nr 518). 
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8.Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu 

Świebodzińskiego oraz sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w 

Świebodzinie za rok 2022 (Druk Nr 519). 

9.Sprawozdanie Starosty Świebodzińskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

w 2022 roku (Druk Nr 520). 

10.Informacja Zarządu Powiatu o realizacji planu finansowego środków Funduszu Pomocy za 

2022 rok (Druk 525). 

11.Informacja Zarządu Powiatu o realizacji planu finansowego środków Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 za 2022 rok (Druk Nr 526). 

12.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji 

zadania publicznego polegającego na przebudowie 2 odcinków drogi powiatowej nr 1202F w 

m. Ojerzyce w ramach zadania pn. „Remont drogi powiatowej w m. Ojerzyce” (Druk Nr  521). 

13.Omówienie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 18.01.2023r.     

14.Sprawy różne.  

15.Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.3 

Pani Lidia Gintowt-Listowska Dyrektor Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek 

Opiekuńczo-Wychowawczych przedstawiła informację o funkcjonowaniu Domów Dziecka w 

Świebodzinie przy ul. Słonecznej zgodnie z załącznikiem nr 3. Dodała, że w Domach Dziecka 

obecnie przebywa 59 wychowanków na 56 miejsc. W domach przebywają dzieci już od 4 roku 

życia. Jest duże zapotrzebowanie na miejsca w domach, jedne dzieci odchodzą, inne 

przychodzą. Domy są przepełnione.  

Pani Dyrektor zwróciła uwagę na sytuacje trudne w placówkach i ograniczenia. Są to: 

- powrót wychowanka Domu Dziecka Nr 3 M.J. z Oddziału w Obrzycach o Wzmocnionym 

Zabezpieczeniu na podstawie Postanowienia Sądu Rejonowego w Międzyrzeczu,  na chwilę 

obecną wychowanek nie realizuje obowiązku szkolnego, oczekują na decyzję Sądu, 

- przyjęcie  do Domu Dziecka Nr 2, chłopca z Ukrainy z zachowaniami socjopatycznymi, 

- utrudniona współpraca z rodzinami naturalnymi podopiecznych, rodzice unikają odpłatności 

za pobyt dzieci w placówkach; rodzice biologiczni i opiekunowie utrudniają prace 

wychowawczą; 

- bardzo duże deficyty psychiczne, emocjonalne, zdrowotne, zaniedbania środowiskowe 

u dzieci i młodzieży przyjmowanej do placówki; w placówkach jest zatrudniony tylko 

1 psycholog i również korzystają z pomocy poradni psychologiczno-pedagogicznej; 

- brak możliwości umieszczania dzieci wymagających natychmiastowej pomocy w placówkach 

i ośrodkach specjalistycznych, 

Na chwilę obecną placówki realizują  zadania dotyczące szeroko pojętej opieki  wobec dziecka 

powierzonego instytucjonalnej pieczy zastępczej tj. szeroko pojętej opieki  zdrowotnej 

(konsultacje i leczenie u lekarzy specjalistów w zakresie psychiatrii, ortopedii, neurologii, 

kardiologii, otolaryngologii, logopedii, psychologii, stomatologii, okulistyki, endokrynologii, 

itd. Są trudności z dostaniem się do specjalistów w ramach NFZ i często korzystają z usług 

prywatnych (w ramach środków 500+). Od roku przyjmują do placówek coraz więcej dzieci w 

wieku od 4 lat w związku z łączeniem rodzeństw. 

 

Dzięki świadczeniu wychowawczemu „500”+ dwadzieścioro podopiecznych  spędziło ferie na 

obozie narciarskim, dzieci pozostające w placówkach korzystały z innych atrakcji: basen, kino, 

zabawy sportowe itp. 

 

Obecny stan zatrudnienia w placówkach jest optymalny i przedstawia się następująco: 

1.Kadra pedagogiczna: 
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Dom Dziecka Nr 1 - 5 osób (w tym 1 osoba zatrudniona na stanowisku pracownika 

socjalnego), 

Dom Dziecka Nr 2 - 4 osoby, 

Dom Dziecka nr 3 -5 osób (1 osoba -zajęcia dopołudniowe), 

Dom Dziecka nr 4 - 6 osób (w tym 1 osoba zatrudniona na stanowisku pracownika socjalnego) 

2. Kadra administracyjna 

1-dyrektor, 

1-psycholog, 

1-referent , 

1-referent ds. administracji 

3. Kadra ds. obsługi 

3 osoby-pomoc kuchenna, 

1 osoba-konserwator –kierowca, 

1 osoba-pielęgniarka 

Dzięki podwyżkom płacowym sytuacja kadrowa na dzień dzisiejszy jest bardziej stabilna. 

Pojawiają się też oferty pracy.  

 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy wychowawcy sprawujący opiekę nad wychowankami 

mają zapewnione wsparcie psychologiczne? 

 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że nie, bo na ten cel nie posiadają dodatkowych środków 

finansowych.  

 

W związku z powyższym Komisja postanowiła wystąpić z wnioskiem do Zarządu 

powiatu o środki finansowe na ten cel. 

 

Komisja w obecności 8 radnych jednogłośnie (8za, 0przeciw, 0wstrz) wnioskuje do 

Zarządu Powiatu o zabezpieczenie środków finansowych dla Domów Dziecka z terenu powiatu 

na wsparcie psychologiczne niezbędne dla kadry pedagogicznej w Domach Dziecka. 

Wniosek komisji stanowi załącznik nr 4. 

 

Przewodnicząca Komisji podziękowała Pani Dyrektor za przedstawione informacje i przeszła 

do kolejnego punktu obrad.   

 

Ad.4 

Pani Anna Iwachów przedstawiła informację dotyczącą bieżących spraw oświatowych 

i społecznych wg. załącznika nr 5 do protokołu. Dodała, że trwa również remont parkingu przy 

PZS w Świebodzinie. Pani Dyrektor planuje wyłożyć płytami również plac pomiędzy PZS a SP 

Nr 7. Obecnie czekamy na zgodę Burmistrza w tej kwestii. Ruch uczniów w PZS – 

zrezygnowało 14 uczniów, a przyszły 2 osoby (2 do technikum i 1 do szkoły branżowej). 

Młodzi rezygnują z nauki, gdy osiągają pełnoletność.  

W I LO w Świebodzinie rozpoczęty został montaż windy dla osób niepełnosprawnych. Będzie 

również doposażenie szkoły dla osób niepełnosprawnych.  

W SOSW w Świebodzinie trwają prace związane z ogrodzeniem budynku.  

Do Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Świebodzinie w miesiącu styczniu wpłynęło 84 

wnioski złożonych przez rodziców. Czas oczekiwania na wizytę w poradni to ok 2-3 miesiące. 

W sytuacjach pilnych podejmowane są działania interwencyjne. Długi termin oczekiwania 

spowodowany jest brakiem specjalistów- psychologów.  

W SSM w Świebodzinie przeprowadzono remont świetlicy w obiekcie Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego przy ul. Sobieskiego w Świebodzinie, którą nieodpłatnie użyczono dla 
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kościoła prawosławnego. Ma to na celu pomoc w znalezieniu lokalu na potrzeby ratownictwa 

medycznego.  

 

Ad.5 

Pani Anna Iwachów przedstawiła informację dotyczącą rekrutacji do klas pierwszych na rok 

szkolny 2023/2024 zgodnie z załącznikiem nr 6. Wg danych z gmin 802 uczniów ukończy kl. 

VIII.  

Planowany nabór na rok szkolny 2023/2024 w PZS w Świebodzinie: 

- 7 oddziałów technikum (technik ekonomista, technik hotelarstwa, technik informatyk, technik 

logistyk (2 oddziały), technik mechanik, technik żywienia i usług gastronomicznych); 

- 6 oddziałów szkoły branżowej: kucharz (warsztat ) – 1 oddział, ślusarz (warsztaty) – 1 oddział,  

sprzedawca – kształcenie teoretyczne w szkole, zajęcia praktyczne u pracodawcy – 1 oddział;  

magazynier-logistyk – kształcenie teoretyczne w szkole, zajęcia praktyczne u pracodawcy – 

1 oddział;  

- 2 oddziały – młodociani pracujący. 

Oddziały są 32-34 osobowe, ale sytuacja w trakcie roku się zmienia i liczba uczniów się 

zmniejsza. 

Planowany nabór na rok szkolny 2023/2024 w I LO w Świebodzinie: 

- 4 oddziały liceum ogólnokształcącego: Klasa 1a – politechniczna; Klasa 1b - biologiczno – 

medyczna; Klasa 1c – dziennikarsko - prawnicza; Klasa 1d – ogólna. 

Jeżeli będzie odpowiednia ilość uczniów z odpowiednią ilością punktów rekrutacyjnych oraz 

nie będzie braków kadrowych, istnieje możliwość utworzenia jeszcze jednego oddziału w 

klasach pierwszych. Oddziały są 30 osobowe. 

 

Radny Szymon Pyrcz wyraził zaniepokojenie warunkowaniem przyjęcia do LO odpowiednią 

ilością uzyskanych punktów. Co z uczniami, którzy mają mniejszą liczbę punktów. Rolą 

nauczyciela jest nauczyć wszystkich.  

 

Przewodnicząca Komisji Jolanta Starzewska  dodała, że kiedyś trzeba było zdać egzamin przed 

przyjęciem do liceum. Liceum to miejsce dla osób, które chcą zdobyć wiedzę na wysokim 

poziomie i chcą pójść na studia o wysokim poziomie.  

  

Radny Krzysztof Warcholik zapytał, jak ten przelicznik punktowy do przyjęcia przekłada się na 

oceny? Poprosił o przygotowanie na komisję takiej informacji o zasadach rekrutacji. 

 

Pani Iwachów wyjaśniła, że nie sama nauka jest brana pod uwagę. Liczy się również 

wolontariat, olimpiady itd. Informację o zasadach rekrutacji przygotuje na następne 

posiedzenie komisji. 

 

Planowany nabór na rok szkolny 2023/2024 w SOSW w Świebodzinie: 

▪ Przedszkole Specjalne – jeden nowy oddział dla dzieci z autyzmem – 4 dzieci, 

▪ Szkoła Podstawowa – jeden nowy oddział dla dzieci z autyzmem – 3 uczniów, 

▪ Szkoła Branżowa – klasa I - 8 uczniów (5 uczniów w zawodzie pracownik pomocniczy w 

obiektach gastronomicznych, 3 uczniów w zawodzie piekarz). 

 

Następnie Przewodnicząca Komisji Jolanta Starzewska  poddała pod głosowanie propozycję 

wyrażenia pozytywnej opinii dot. planowanego naboru do szkół ponadgimnazjalnych. 

 

Komisja w obecności 7 radnych jednogłośnie (7za, 0przeciw, 0wstrz) wyraziła 

pozytywną opinię w  sprawie  planowanego naboru na rok szkolny 2023/2024 w: 
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1) PZS w Świebodzinie: 

- 7 oddziałów technikum (technik ekonomista, technik hotelarstwa, technik informatyk, technik 

logistyk (2 oddziały), technik mechanik, technik żywienia i usług gastronomicznych); 

- 6 oddziałów szkoły branżowej: kucharz (warsztat ) – 1 oddział, ślusarz (warsztaty) – 1 oddział,  

sprzedawca – kształcenie teoretyczne w szkole, zajęcia praktyczne u pracodawcy – 1 oddział;  

magazynier-logistyk – kształcenie teoretyczne w szkole, zajęcia praktyczne u pracodawcy – 

1 oddział;  

- 2 oddziały – młodociani pracujący. 

2) I LO w Świebodzinie: 

- 4 oddziały liceum ogólnokształcącego (Klasa 1a – politechniczna; Klasa 1b - biologiczno – 

medyczna; Klasa 1c – dziennikarsko - prawnicza; Klasa 1d – ogólna); 

3) SOSW w Świebodzinie: 

▪ Przedszkole Specjalne – jeden nowy oddział dla dzieci z autyzmem – 4 dzieci, 

▪ Szkoła Podstawowa – jeden nowy oddział dla dzieci z autyzmem – 3 uczniów, 

▪ Szkoła Branżowa – klasa I - 8 uczniów (5 uczniów w zawodzie pracownik pomocniczy w 

obiektach gastronomicznych, 3 uczniów w zawodzie piekarz). 

 

Ad.6 

Dyrektor CUW w Świebodzinie Ryszard Graczyk przedstawił sprawozdanie z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 

szkołach i placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Świebodziński za rok 2022  (Druk Nr 523) zgodnie z załącznikiem nr 7.  Średnie 

wynagrodzenia na wszystkich stopniach awansu zawodowego zostały osiągnięte. W szkołach 

jest łącznie 187,58 etatów nauczycielskich. Od 1 września 2022 r. nie ma nauczycieli stażystów 

i kontraktowych. Są natomiast nauczyciele początkujący. Kadra jest stabilna pod względem 

ilości i awansów. Na wynagrodzenia powinniśmy wydać 13.771.511,95 zł, a wydaliśmy 

15.905.055.10 zł, czyli przekroczyliśmy te średnie o kwotę 2.133.543,15 zł.  

 

Pytań i uwag do tej informacji nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Komisji stwierdziła, 

że komisja przyjęła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego w 2022r. (Druk Nr 523). 

 

Ad.7 

Komisja przyjęła sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 

Świebodzinie z realizacji zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej na terenie Powiatu 

Świebodzińskiego za 2022 rok (Druk Nr 518) (załącznik nr 8) bez uwag i skierowała pod 

obrady sesji Rady Powiatu.  

 

Ad.8 

Komisja przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Powiatu Świebodzińskiego oraz sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji 

w Świebodzinie za rok 2022 (Druk Nr 519) (załącznik nr 9) bez uwag i skierowała pod obrady 

sesji Rady Powiatu.  

 

Ad.9 

Komisja przyjęła sprawozdanie Starosty Świebodzińskiego z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku w 2022 roku (Druk Nr 520) (załącznik nr 10) bez uwag i skierowała 

pod obrady sesji Rady Powiatu.  

 

 



 

BR.0012.5.2.2023.BC 

 

  

PROTOKÓŁ Nr XLII/2023 z posiedzenia Komisji Edukacji ,Spraw Społecznych, Kultury i Sportu  Rady Powiatu 

Świebodzińskiego w dniu 23 lutego 2023 r.   
Strona 6 z 6 

Ad.10 

Komisja przyjęła informację Zarządu Powiatu o realizacji planu finansowego środków 

Funduszu Pomocy za 2022 rok (Druk 525) (załącznik nr 11).  

Komisja zwraca się z prośbą do pani Skarbnik o przedstawienie krótkiej informacji na ten temat 

na sesji Rady Powiatu.  

 

Ad.11 

Komisja przyjęła informację Zarządu Powiatu o realizacji planu finansowego środków 

Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 za 2022 rok (Druk Nr 526) (załącznik nr 12).  

Komisja zwraca się z prośbą do pani Skarbnik o przedstawienie krótkiej informacji na ten temat 

na sesji Rady Powiatu.  

 

Ad.12 

Projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania publicznego 

polegającego na przebudowie 2 odcinków drogi powiatowej nr 1202F w m. Ojerzyce w ramach 

zadania pn. „Remont drogi powiatowej w m. Ojerzyce” (Druk Nr  521) stanowi załącznik nr 13. 

 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są pytania lub uwagi do tego projektu uchwały. Dodała, 

że Komisja Budżetu  i Rozwoju Regionalnego na posiedzeniu w dniu wczorajszym złożyła 

wniosek do Zarządu Powiatu, aby do materiałów na Komisje oraz projektów uchwał Rady 

Powiatu przygotowywanych przez Wydział Dróg dołączać szkice mapek z zaznaczeniem, 

którego odcinka drogi/gruntu dany projekt uchwały dotyczy. 

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Komisji poddała pod 

głosowanie propozycję wyrażenia pozytywnej opinii o w/w projekcie uchwały. 

 

Komisja w obecności 6 radnych jednogłośnie (6za, 0przeciw, 0wstrz) zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania 

publicznego polegającego na przebudowie 2 odcinków drogi powiatowej nr 1202F w m. 

Ojerzyce w ramach zadania pn. „Remont drogi powiatowej w m. Ojerzyce” (Druk Nr  521) i 

skierowała go pod obrady sesji Rady Powiatu. 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 14. 

 

Ad.13 

Protokół z dnia 18.01.2023r. został sporządzony. Uwag nie wniesiono, wobec tego został on 

przyjęty. 

Ad.14 

Ustalono, ze następne posiedzenie komisji odbędzie się w piątek 24.03.2023 r. o godz. 12.30. 

Posiedzenie odbędzie się w Starostwie lub w PZS w Świebodzinie. 

Więcej spraw różnych nie zgłoszono. 

 

Ad.15 

Wobec zrealizowanego porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Jolanta Starzewska o 

godz. 10.40 zamknęła  posiedzenie Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Kultury i Sportu 

Rady Powiatu Świebodzińskiego. 

 

Na tym protokół zakończono.    Przewodnicząca Komisji 

Protokołowała: Bernarda Czajkowska    /-/ Jolanta Starzewska  


